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Téměř deset let vedla farma-
ceutickou firmu. A byla to 
jízda. Když pak před dvěma 
lety přestoupila do vedení 

EUC Laboratoří, její pracovní život 
trochu zvolnil. Byl to ale jen klid před 
bouří, která se rozpoutala s pandemií 
koronaviru. „Mám ráda, když se něco 
děje. Ale když přišel covid, byla to větší 
výzva, než jsme si kdy uměli předsta-
vit,“ říká Jana Thomas Cílková. Když 
o tom teď mluví, usmívá se. Ustát ale 
hlavně první nápor pandemie byla 
pořádná lekce.

„Museli jsme reagovat extrémně 
rychle. Během měsíce postavit novou 
PCR laboratoř, otevřít nová odběrová 
místa, sehnat pro ně prostory, a hlav-
ně nabrat do nich nové pracovníky. 
Samozřejmě ostatní laboratoře dělaly 
totéž, takže jsme se o lidi přetahovali 
a to bylo největší úskalí,“ vzpomíná 
na náročné období ředitelka EUC 
Laboratoří.

Přijali přes sto lidí. Objem práce pro 
EUC Laboratoře se s pandemií zdvoj-
násobil. Jen od začátku pandemie 
provedli přes 100 tisíc PCR a 150 tisíc 
antigenních testů. Ještě dnes zpra-
cují několik tisíc testů na koronavirus 
denně.

Laboratoře ale nejsou jen covid. 
Většinu práce tvoří standardní vyšet-
ření, která probíhala i dřív. Ačkoli lékaři 
a specialisté to dobře vědí – labora-
torní vyšetření jsou jedním z nejdů-
ležitějších pilířů moderní medicíny –, 
z hlediska veřejnosti stály laboratoře 
zatím spíš v ústraní.

Právě to se ale s pandemií změnilo. 
„Lidé přestávají vnímat laboratoře 
jako služby pro lékaře. Chodí víc sami 
od sebe, jdou si třeba nechat zjistit, 
jak na tom jsou s protilátkami na en-
cefalitidu,“ popisuje změnu v chování 
Thomas Cílková a dodává, že je jasně 
vidět, jak se lidé pod vlivem pandemie 
mnohem víc zajímají o své zdraví.

Tento trend nahrává i byznysu EUC 
Laboratoří, které nabízejí řadu balíčků 
pro samoplátce. Aniž by museli obíhat 
lékaře a čekat na žádanky, mohou 
si online koupit laboratorní vyšetření, 
které je zajímá, a pak si jednoduše 
nechat změřit například cholesterol, 
zjistit, jestli jim funguje správně srdce, 

játra, jestli netrpí celiakií, potravino-
vými alergiemi, nehrozí jim cukrovka, 
nebo – s nástupem jara opět aktuální – 
se nechat vyšetřit po přisátí klíštěte.

Samostatnou kategorií pak jsou 
balíčky například pro sportovce, 
vegetariány a vegany nebo vyšetření 
prevence basic a komplex, u kterých 
jde o kompletní rozbor krve. „Výsledky 
pak s klientem zkonzultuje lékař, který 
je online dostupný nonstop, a dopo-
ručí další postup,“ vysvětluje Jana 
Thomas Cílková. Zájem o poradenství 
na dálku v poslední době roste a i kvůli 
dopadům pandemie je pro lidi dnes 
mnohem přirozenější komunikovat 
s lékaři online.

V EUC Laboratořích, které mají 
po Česku jedenáct poboček a na tři 
desítky odběrových míst, proto pracují 
na dalších nabídkách. Plánují například 
balíček, v jehož rámci se bude ověřo-
vat, jak je na tom člověk s imunitou. 
„Dnes lidé imunitu řeší víc než kdy dřív, 
takže v tom vidím velký potenciál,“ 
říká Thomas Cílková. Podobně vnímá 
i speciální genetická vyšetření, jimiž se 
zabývá laboratoř v Ostravě.

Protože věří, že zájem lidí o zdra-
ví už neopadne, chystá se v Praze 
otevřít odběrovou místnost, která 
bude zaměřena na samoplátce. „Chci, 
aby tam byl i prostor pro konzultaci, 
abychom mohli lidem na místě po-
radit, který balíček si vybrat a proč,“ 
dodává Thomas Cílková s tím, že když 
se očekávaný zájem potvrdí, budou 
do podobných center EUC Laboratoře 
investovat i v regionech.

Boom laborek
Češi objevují, co všechno si mohou nechat vyšetřit
Jedna věc je na pandemii dobrá. Češi pochopili, že zdraví mají jen jedno. A že se o něj 
musí starat. „Už jen nečekají, až se objeví problém,“ říká Jana Thomas Cílková, šéfka 

EUC Laboratoří, které na rostoucím zájmu o prevenci stavějí svůj budoucí byznys plán.


